
		
Hirdetés


TOPHajdú-Bihar megyeDVSC
2024. 03. 20. szerda, Klaudia1 7.6 ℃







Helyben járóHelyben járóCampusCampusHajdú-BiharHajdú-BiharGazdaságGazdaságKözéletKözéletBelföldKülföld
ProgramokProgramokBűnBűnSportSportLabdarúgásKézilabdaKosárlabdaJégkorongKüzdősportokEgyéni sportokMás csapatsportokKispályás fociTechnikai sportokVívásVízilabda
ÉletmódÉletmódJohnnyBetJohnnyBet











Helyben járó

Campus

Hajdú-Bihar

Gazdaság

Közélet




Programok

Bűn

Sport




Életmód

JohnnyBet





Hirdetés


Hirdetés


Férhetetlenek
Szemüveg
  | 2010. 11. 06. | 10:18:58


Debrecen – Kósa Lajos, Halász János vagy Rácz Róbert (de a másik oldalról, régebbi időkből említhetnénk Juhászné Lévai Katalint is) minden bizonnyal kiélte az összeférhetőség velejáró előnyeit.
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Már csak négy évet kell aludni, s a civilek célt érhetnek a debreceni közéletben. Ha ugyanis Kósa Lajos 2014-ben a parlamenti képviselőséget választja a polgármesterkedés helyett, akkor a civil szféra is jó eséllyel állíthat jelöltet a városvezetői posztra. Vagy ha nem is jóval, de jobbal, mint most. Igaz, idén neki se futottak, érezték az esélytelenségük súlyát. Nem úgy a szocialisták.


Kósa Lajos a héten a Kecskeméti Lapoknak adott interjút, melyben szót ejtettek a négy év múlva felálló, kisebb létszámú parlamentről is. 2014-től ugyanis kétszáz fős országgyűlés alakul, amelyben már nem kaphat akkora szerepet az „önkormányzati frakció”, mint a mostaniban. A kérdésre („Ön szerint az új törvényhozásban ki kell-e mondani a polgármesteri és a parlamenti képviselői tiszt összeférhetetlenségét?”) Kósa nem válaszolt egyértelmű igennel vagy nemmel, igaz, nem is esküvőn hangozott el. Ehelyett azt fejtegette: a mai, nagy létszámú parlamentben ennek kisebb a jelentősége, hiszen most a képviselők durván egyötödét érinti. Egy kisebb parlamentben azonban a törvényhozásnak akár a fele is polgármesterekből állhatna, így nagyon felértékelődne a szerepük.

Tehát igenis el kell érni, hogy az önkormányzati tisztség és a parlamenti képviselői poszt összeférhetetlen legyen: se képviselő, se alpolgármester, se polgármester ne lehessen honatya.


Jobb később, de még jobb lett volna korábban. Jó, na, fülkeforradalom csak most volt, a kétharmados többség is csak 2010-ben jött el, a helyzet tehát nem érhetett meg korábban, mint 2014. Addigra pedig már elmondhatjuk majd, hogy Kósa Lajos, akárcsak Halász János vagy Rácz Róbert (de a másik oldalról, régebbi időkből említhetnénk Juhászné Lévai Katalint is) alaposan kiélte az összeférhetőség minden előnyét, anyagi és politikai karrierbeli velejáróját. Hiszen a nyilvánvaló rengeteg munka és érdekképviseleti fáradozás mellett biztosan nem járt rosszul a pozícióhalmozással egyikük sem.


És hogy hogy jöttek a képbe a civilek? Hát úgy, hogy – ha emlékszünk – a Nagyerdő szétdúlása ellen látványosan elkötelezett Civil Fórum Egyesület tagjai az idei helyhatósági választásokon azért nem állítottak polgármesterjelöltet, mert arra vártak, hogy Kósa Lajos visszalép. Emlékeik szerint ugyanis épp Kósa volt az, aki annak idején Demszky Gábor szemére hányta a sokszoros önjelölést, a főpolgármesteri poszt „kisajátítását”. Gondoláék úgy gondolták: Kósa ne induljon el negyedjére a városvezetői pozícióért. Ha így lett volna, a civil egyesület is indított volna valakit.


De nem indítottak. A négy év múlva esedékes Kósa-döntés (polgármesterség vagy honatyaság) tehát a helyi közélet harmatgyenge ellenzéki, illetve erőtlen civil képviselőinek a politikai létkérdése lesz. És talán a Fideszé is: érdemes-e kiengedni a kezükből a sok cikluson át felépített, a legbalosabb szemmel is igen szilárdnak tekinthető városvezetést, az ellenzék nélküli, politikai szempontból teljesen kontrollálatlan irányítást, az összefonódott, és láthatóan gördülékenyen működő kapcsolatrendszert.


Ha azt mondják, hogy igen, akkor hosszú idő után először talán eljöhet egy igazibb verseny Debrecen irányító pozíciójának megszerzéséért. Ha viszont úgy döntenek, hogy nem, akkor igaza lesz Ady Endrének: itt tényleg a Maradandóság lakik.





B. Gergely Krisztina 

b.gergely.krisztina@civishir.hu
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Olvasta már?


Egy kihívója már van Hajdúszoboszló polgármesterének 

Petőfi Sándort majdnem lelőtték, tudta?

A virágvasárnapra készül Debrecen 
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Sírnak a gyümölcsfák a Duna–Tisza közén: mínusz 7 fokSokfelé faggyal érkezett a napéjegyenlőség.






Halálos baleset Létavértes közelében: fogházba mehet a sofőrAz autó utasa a kórházban életét vesztette. 





Gazdaság


Segítséget vár a helyi gazdáktól Földes polgármestereMár több út elkészült, következik a faluközpont felújítása. 


JövőKép Expo: fókuszban a debreceni kisvállalkozásokÖtven cég vesz részt az április 4-i rendezvényen. 


Bezár a DiVinoNem derült ki a közlésből, mi az oka.


Közösségi és játszóterek újulnak meg BerettyóújfalubanPadokat, kukákat, térfigyelő kamerákat is telepítenek.


Biharkeresztes Nagyvárad egyik ékkövévé válhatA nagyvárosi lét szerves részévé szeretne válni a kisváros.


Közel 90 millióból bővítik a hajdúdorogi piacotNyírábrányi cég végzi a munkát.
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Támogatott tartalom


Március 15-i parkolás DebrecenbenMunkaszüneti nap.


A levegő-kompresszorok fejlődéstörténete és jelenkori állapotaAz elmúlt néhány évtized robbanásszerű fejlődést hozott.


Textíliát vásárolna az Aquaticum Debrecen Kft.Pályázati felhívás.


Aquaticum: fejlesztik a játszóházat és játszósarkotAz Aquaticum Debrecen Kft. pályázata.
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Programok


Különleges nőnapi séta Debrecenben

Új sportág a Mozdulj, Debrecen! programjában

2024-ben földön, vízen és levegőben is kínál programokat Hajdúszoboszló

A kommunizmus áldozataira emlékeznek Debrecenben

Kinyílnak az istállók ajtajai a Hortobágyon
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Legolvasottabb

Jaj, szegény debreceni Mercedes buszok!

Lerobbant villamos és baleset miatt áll a bál Debrecenben

A honatya eljött Budapestről Hajdúszoboszlóra megdöbbenni a vendégmunkásokon

Halál a Vágóhíd utcai felüljárón: a debreceni „milliárdoscsemetét” a segélyhívás buktathatja le

Magyar Péter és Varga Judit a Facebookon üzenget egymásnak 


Kiemelt

Egy kihívója már van Hajdúszoboszló polgármesterének  

Petőfi Sándort majdnem lelőtték, tudta? 

A virágvasárnapra készül Debrecen  

Segítséget vár a helyi gazdáktól Földes polgármestere 

JövőKép Expo: fókuszban a debreceni kisvállalkozások 


Népszerű témák
Baranyai NimródTalpra, Magyarok!borbárDiVinoMázló AttilafőügyészPocsai EditHajdú tanyaÉszaki Agrárszakképzési CentrumIfjúsági Garancia Plusz programlakbértámogatásDani Béla Péter
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